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Ugelbølle Friskole - bestyrelsesmøde - d. 4. juni 2024 
 
Tilstede: Signe, Christoffer, Jørgen, Peter, Jacob R., Robert, Karen (medarbejder-repræsentant), Jacob (skoleleder). 
Ikke tilstede: Mickey, Patricia.  
 
Referat: Jørgen/Christoffer 
 

Emne Action 
 
Update fra medarbejderne 
Det blev nævnt at medarbejderne skal have mødeindkaldelsen i bedre tid så de kan 
forberede sig 
Action: Vi aftalte at medarbejder-repræsentanterne skal have årshjul og indkaldelser i god 
tid fremover 
 
Vi er godt i gang med at planlægge festivalen  
Skolen står sammen og det er skønt med et fælles projekt ala dengang vi havde ”Bølleby” 
 
Der har for nylig været ”pædagogisk råds møde” 
Der var mest fokus på APV 
Der er generelt en god ro på personalet og folk glæder sig til det nye skoleår 
 

 
 
 
 
Christoffer 

 
Update fra ledelsen 
Jacob opdaterede os med hjælp fra Karen. 
 
Fagfordelingen er stort set i mål 
Der er altid mange hensyn  
Det er gået fint 
 

Efter den missede ansættelse af en pædagogisk leder har ansættelsesudvalget været 
igennem flere overvejelser. Der var muligheden for at genbesøge stakken af 
ansøgere eller køre en ny ansættelsesrunde. Ingen af løsningerne blev vurderet 
optimale især henset tidsrammen og det akutte behov for assistance som Jacob har 
til løsning af de alt for mange opgaver.  

Derfor er det besluttet at kigge indad i organisationen. Mathias har sagt ja til en 1-
årig konstituering som pædagogisk leder, idet han har indgående kendskab til skolen 
og dens værdier, er driftssikker og strukturel og administrativt stærk og vurderes at 
have en kompetent leder ”i maven”. Når den 1-årige periode er gået vurderer vi 
(skole og Mathias), hvorvidt dette er den bæredygtige løsning på den lange bane. De 
planlægnings- og bemandingsmæssige konsekvenser håndteres af Jacob og Mathias. 

Mads er fratrådt da han og kæresten er flyttet til Viborg. 

Der arbejdes på ansættelse af en ny lærer, som bemanding på Mathias’ timer i 
undervisning. 

FYI 
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Planlægning af Festival går derudaf med fuld fart. Der opleves en stor opbakning og 
entusiasme blandt børnene. Det er vigtigt at vi bistår med markedsføring, så vi når 
så bredt ud som muligt. Skolen arbejder på nogle små videoer, der kan deles på 
sociale medier. 

Der arbejdes intenst med ”mellem-former” som nyt special-tilbud. Mellem-former sættes 
i søen efter sommerferien. Tilbuddet kaldes ”Den lille pavillon” (=DLP) og ledes af 
Rikke i samarbejde med Elisabeth. Tanken er at udvalgte børn kan få tid i DLP efter 
behov, tildelt i 2-mdr. perioder. Det kan hvis der opleves udfordringer med at 
deltage i klassens store fællesskab, livskriser, brug for særlig fordybelse eller andet. 
Målet er at DLP skal være et tilbud som alle børn er forbi på et tidspunkt. 
Tilbuddet deles op i 0.-3. og 4.-6. årgang - Dvs. to hold af ca. 10 timer ugentligt  
 

 
Alle! 

 

 
Update økonomi  
Vi har haft et fint år økonomisk set, idet vi har vendt underskud til et lille plus i 2023. 

Der går nu 35 elever ud af 6. klasse, og der kommer pt. ”kun” 28 elever ind i den nye 
0. klasse. Det efterlader naturligvis et hul. Jacob oplever søgning fra mulige nye 
elever, så forventningen er at vi kan ”fylde op”. Dog har vi stadig plads til flere elever 
i på udvalgte klassetrin. Derfor vil vi foretage målrettet markedsføring mod netop 
disse klassetrin. Der er også en forventning om, at de klasser hvor der i dag er en 
særlig udfordring med inklusion vil have mulighed for at kunne optage flere børn når 
DLP kommer på skinner. 

Året efter (2025) er der allerede fyldt op! 
Så vi får brug for vores venteliste-politik næste år 
Skolen går mere aktivt ind og screener om folk reelt er interesserede nu end 
tidligere 
Vil man sikres plads, indbetaler man gebyret på 5.000kr 
Dette sikrer langt større sandsynlighed for at folk der er på venteliste ikke hopper fra 
 
Nu har vi særligt fokus på den 6% lønstigning, der er dikteret af OK24 
Det er mere end vi havde budgetteret (4%) og koster cirka skolen 400.000 mere end 
budgetteret i 2024. Dette tager os fra et lille overskud til et lille underskud i det 
reviderede 2024 budget. Det skal vi nok få indhentet, men vi skal være meget OBS 
på økonomien fortsat og sørge for at holde styr på detaljerne. 
 
Vi diskuterede herefter muligheder. Bl.a. tager vi initiativ til et møde med banken 
ang. renten. Dette bliver lige efter første halvår sandsynligvis. 
 
 
Forældrebetalinger og øvrigt fokus på økonomien: 

Vi drøftede eventuel regulering af forældrebetalingen pr. 1.8.2024. Der er 
argumenter for og imod. En stigning på DKK 50 pr. barn pr. mdr. genererer en samlet 
merindtægt årligt på ca. DKK 200 x 50 x 12 = DKK 120.000 (ca. DKK 50.000 for 2024) . 

 
 
 
 
 
 
 
 
Jacob 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Christoffer 
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Merindtægten skal sættes i forhold til det tab som vi kigger ind i ved at miste 3-4 
elever pga. de mange prisstigninger. Vi har derfor besluttet at skolepengene ikke 
skal stige pr. 1.8.2024. Budskabet må gerne spredes, da det jo er positivt set fra 
forældrenes perspektiv. 

 
 
Status visionsplaner/update fra udvalgene: 
 

Skærmpolitik – den nye politik træder i kraft efter ferien i det nye skoleår. Der er 
indkøbt særlige skabe til devices som snarest vil blive sat op.  

0. klasse vil ikke skulle købe egne devices, idet der indkøbes et klassesæt senere når 
de har behov for det.  

Kommende 1. klasse vurderes ikke at have en udfordring med (mis)brug af skærme, 
hvorfor der ikke indkøbes skabe til den klasse. De gode overvejelser vedr. 
skærmpolitikken skal kommunikeres både internt til elever og forældre, men også 
eksternt til kommende forældre.  

Vi opfordrer til at forældrene understøtter skolens aktiviteter ved ikke at tillade 
skærmaktiviteter på hjemmeadressen før end klokken 16.00. Dette for at 
understøtte det fællesskabet på skolen og især Klubbens gode aktiviteter, der 
opleves som værende udfordrede. Det er vigtigt at understrege at alt omkring vores 
skærmpolitik er ikke bygger på udvalgets ”synsninger” eller meninger, men på det 
videnskabeligt understøttede grundlag og myndighedernes anbefalinger. 

 

Byggeudvalg – Leje af pavilloner er undersøgt og kan opsiges med kort varsel, idet vi 
er ude over bindingsperioden. Muligheden for kommunal garanti for et eventuelt 
byggeprojekt, skal undersøges idet en sådan garanti potentielt vil kunne gøre noget 
positivt for renteniveau på et lån. Vi går i videre dialog med Djurslands Bank for en 
nærmere drøftelse af en plan henimod en lånefinansiering. 

 
 

FYI 

 
Planlægning af 2024-2025  
Indledende snak om årshjul / fokus  
Action: Christoffer sender årshjulet fra sidste år ud til inspiration  
Alle tænker over det og sender indspil retur til hvad bestyrelsen skal arbejde med/bruge 
møderne på 
Derefter laver formandskabet forslag til nyt årshjul og sender til alle 

Det er aftalt at skoleåret 24/25 skal være et ”konsoliderings-år”, hvilket betyder at vi 
har fokus på at styrke fundament, værdier, personale og drift. At lave bedre skole 
helt enkelt. Dvs. større nye aktiviteter skal ikke prioriteres.  

 
 
 

Christoffer 
 

Alle 
Christoffer 
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Tak for dette skoleår og rigtig god sommerferie til alle på Ugelbølle Friskole. Det er 
ekstremt velfortjent! 
 
 
Eventuelt 
 
Det blev bemærket at vi sagtens kan ”prale” ud med alle de ting vi har nået 
Bl.a. digital politik, skolehaver og ”forbedringer” rundt om skolen, nye møbler til de mindste 
klasser og generelt på skolen, festival om lidt osv. osv. osv. – der er utrolig mange gode ting 
der er gennemført det seneste år af en dygtig personalegruppe som brænder for skolen og 
børnene 😊 Vi kan være stolte! 
 
Fagdag afholdt: En fed dag med natur-fokus hvor der blev jagtet hornfisk, skudt råger og 
spist fasan-kød osv.  
 
Der laves flere og flere film på diverse arrangementer – det kommer løbende ud på sociale 
medier. God markedsføring og en god måde at vise forældrene hvad skolen laver. 
 

 
FYI 

Mødet sluttede ca. kl. 19.15.  
 


